
Strona 1 z 7 
 

Protokół Nr  29 /2013 
ze wspólnego  posiedzenia Komisji do spraw Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa 

Publicznego oraz Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw 
Społecznych Rady Gminy Ryjewo  z  20 lutego 2013 roku  

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 
 

1. Pan Józef Gutowski                - Wójt Gminy  
2. Pan Sławomir Słupczyński     - Z-ca Wójta Gminy Ryjewo 
3. Pani Małgorzata Zdunek         - Skarbnik Gminy 
4. Pani Małgorzata Kubic           - Sekretarz Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies              - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy  

 
Zebrani postanowili iż posiedzenie poprowadzi Przewodnicząca Komisji ds. budżetu, która 
powitała zebranych na posiedzeniu oraz przedstawiła tematykę obrad. 

 
Tematyka posiedzenia: 

 
1. Sprawozdanie z rozliczenia przyznanych dotacji w roku 2012 organizacjom 

pozarządowym oraz jednostkom organizacyjnym gminy. 
2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 
3. Sprawy bieżące. 

 
Ad.1. Sprawozdanie z rozliczenia przyznanych dotacji w roku 2012 organizacjom 
pozarządowym oraz jednostkom organizacyjnym gminy. 

 
Informacje przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek Skarbnik Gminy: W roku 2012 z budżetu 
Gminy Ryjewo udzielono dotacje: 
 
I.   Podmiotowe dla: 
1. Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie w wysokości  340.312,00 zł. Dotacje 

wykorzystano na finansowanie działalności GOK w Ryjewie oraz świetlic wiejskich w 
Trzcianie i Rudnikach. 

2. Gminnej Biblioteki Publicznej w Ryjewie w wysokości 158.900,00 zł. 
3. Niepublicznemu Przedszkolu „Maluszek” w Ryjewie w wysokości 404.015,08 z. w 

styczniu bieżącego roku w wyniku rozliczenia całorocznego należało dopłacić  1.200,55 zł. 
Dotacje przekazywano miesięcznie w wysokości 240,10 zł na dziecko uczęszczające  do 
przedszkola oraz w wysokości 4.915,95 zł  na jedno dziecko z orzeczona 
niepełnosprawnością. Ogółem w 2012 roku do przedszkola uczęszczało 1454 dzieci.  

 
II.   Przedmiotowe dla: 
 Zakładu Budżetowego „Pomezania” w Ryjewie na kwotę 128.382,00 zł. Dotacje tą 
przekazano na dofinansowanie: 

a) Zakupu wody dla mieszkańców pobierających wodę z PWIK w Sztumie i Kwidzynie w 
wysokości 21.992,00 zł. Dotacje rozliczono dnia 31 grudnia 2012 r. i dokonano zwrotu 
w wysokości 1.187,34 zł; 
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b) Kosztów odprowadzania ścieków do oczyszczalni ścieków w Mątowskich Pastwiskach 
dla odbiorców indywidualnych w wysokości 106.390,00 zł. Dotacje rozliczono dnia 31 
grudnia 2012 r. i dokonano zwrotu w wysokości 1.814,77 zł; 

 
III.   Celowe dla: 
1. GMINNY  UCZNIOWSKI  KLUB  SPORTOWY „BELLATOR” w Ryj ewie : 

Całkowity koszt realizowanego zadania publicznego - 65 800,00 zł 
z tego : 
z dotacji                                                       - 30.000,00 zł 
ze środków własnych i innych źródeł         - 35 800,00 zł 
Dotacja rozliczona                                       - 30.000,00 zł 
Procentowy udział wsparcia                        -       45,59 % 
 
Działania realizowane w ramach zadania publicznego: 
- udział uczniów w obozach sportowych,       
- udział uczniów w treningach sportowych, 
- udział uczniów w rozgrywkach ligowych, 
- udział uczniów w rozgrywkach centralnych, 
- udział uczniów w turniejach sportowych ogólnopolskich i krajowych. 

 
2. KLUB SPORTOWY „RODŁO” TRZCIANO: 

Całkowity koszt realizowanego zadania publicznego   - 32.015,98 zł 
z tego: 
z dotacji                                                     -17 .000,00 zł 
ze środków własnych i innych źródeł       - 15.015,98 zł 
Dotacja rozliczona                                    - 17.000,00 zł 
Procentowy udział wsparcia-                    -        53,10 %. 
 
Działania realizowane w ramach zadania publicznego: 
- udział drużyny juniorskiej i drużyny seniorskiej w treningach sportowych raz 

rozgrywanie meczy sparingowych, 
- udział drużyny w rozgrywkach w ramach Pomorskiego Związku Piłki Nożnej, 
- utrzymanie boiska sportowego. 

 
3. GMINNY KLUB SPORTOWY „RELAX”  w Ryjewie : 

Całkowity koszt realizowanego zadania publicznego  - 78 800,00 zł  
z tego: 
z dotacji                                                        - 55.000,00 zł 
ze środków własnych i innych źródeł          - 23.800,00 zł 
Dotacja rozliczona                                        - 55.000,00 zł 
Procentowy udział wsparcia                         -       69,80 % 
 
Działania realizowane w ramach zadania publicznego: 
- przygotowanie drużyn seniorów i juniorów do sezonu ligowego - udział zawodników w 
treningach sportowych, rozegranie meczy sparingowych, 
- uczestnictwo seniorów w V lidze 
- Rozgrywki juniorów B i C1 
-sekcja tenisa stołowego IV ligi 
- Zorganizowanie V Turnieju Halowej Piłki Nożnej 
- organizacja wakacji dla dzieci – gry ,zabawy i mini turnieje dla dzieci i młodzieży, 
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- utrzymanie boiska sportowego. 
  

4. STRASZEWSKI KLUB SPORTOWY „CZARNI” W  STRASZEWIE: 
Całkowity koszt realizowanego zadania publicznego   - 20.378,00 zł 
z tego: 
z dotacji                                                       - 12.000,00 zł 
ze środków własnych i innych źródeł          -   8,378,00 zł 
Dotacja rozliczona                                       - 12.000,00 zł 
Procentowy udział wsparcia                        -        58,8  % 
 
Działania realizowane w ramach zadania publicznego: 
- przygotowanie drużyny do sezonu ligowego- udział w treningach sportowych na   
  wolnym powietrzu i w hali sportowej w Ryjewie oraz rozegranie meczy   
  sparingowych, 
- udział drużyny w rozgrywkach piłkarskich Pomorskiego Związku Piłki Nożnej, 
- utrzymanie boiska sportowego. 

 
5. STOWARZYSZENIE POMOCY OSOBOM NIEPEŁNOSPRAWNYM 

„DROGOWSKAZ SERC” SOSW W BARCICACH: 
Całkowity koszt realizowanego zadania publicznego   - 9.168,00 zł 
z tego: 
z dotacji                                                        - 6.000,00 zł 
ze środków własnych i innych źródeł          - 3.168,00 zł 
Dotacja rozliczona                                       -  6.000,00 zł 
Procentowy udział wsparcia                        -      65,45 % 
 
Działania realizowane w ramach zadania publicznego: 
- prowadzenie zajęć z elementami socjoterapii dla dzieci, 
- prowadzenie zajęć plastycznych oraz kulinarnych, 
- integracja ze społeczeństwem  poprzez zorganizowanie pikniku ekologicznego  pn. 
„Barcickie Lasy”. Piknik organizowano wraz z Domem Dziecka  i  DPS w Ryjewie oraz 
specjalnymi ośrodkami wychowawczymi min. z Kwidzyna, Malborka, Pelplina, 
Wejherowa, Uśnic.    

 
Ad.2. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 
- Projekty uchwał w sprawie:  
-  zmiany Uchwały Nr XXIII/144/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w 
sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki opłat;  
- określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty gospodarowania odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałej;  
- zmiany uchwały Nr XXIII/147/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w 
sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Ryjewo;  
- zmiany uchwały Nr XXIII/148/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w 
sprawie przyjęcia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 
zamian za uiszczona opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: W związku z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i 
porządku na terenie gminy samorządy  otrzymały możliwość wprowadzenia zmian w 
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sposobie naliczania opłat za wywóz nieczystości. Podczas obrad ostatniej sesji ustaliliśmy, że 
powołamy nieformalną komisję składającą się z Przewodniczącego Rady oraz 
Przewodniczących komisji stałych tak, by wspólnie wypracować projekt zmian, który później 
omawiany będzie przez Radę. Komisja ta spotkała się dwukrotnie. Na pierwszym posiedzeniu 
uznaliśmy, iż należy obniżyć wysokość opłaty. Co wiązało się ze zmniejszeniem  zmniejszyć 
zakres usług świadczonych w tej cenie. Zrezygnowaliśmy min. z oczyszczania wsi, likwidacji 
dzikich wysypisk śmieci oraz z odbioru od mieszkańców popiołu i odpadów zielonych.  
Zmiany ustawy pozwoliły nam również na zmianę sposobu naliczania opłaty. Pierwszy 
sposób naliczania od osoby, dotyczył będzie rodzin 1,2 i 3 osobowych. Drugi dotyczy 
naliczania opłat od gospodarstw domowych i dotyczy rodzin od 4 osób wzwyż. Jest to 
metoda, która obniży opłaty w szczególności u rodzin wielodzietnych.  Komisja na kolejnym 
spotkaniu po rozmowach z mieszkańcami naszej gminy stwierdziliśmy, że mogą oni mieć 
problemy z wywozem popiołu, dlatego zastanawiamy się nad pozostawieniem tej usługi w 
ramach opłaty. W związku z tym opłata ta musiałaby wzrosnąć  o 0,50 gr. Na wczorajszym 
posiedzeniu Komisja ds. rolnictwa  opowiedziała się za przyjęciem opłaty bez wliczenia 
wywozu popiołu tzn. odpowiednio 12 zł dla rodzin 1-3 osobowych lub 51 zł od gospodarstwa 
domowego  w którym zamieszkuje od 4 osób wzwyż i to dotyczy osób segregujących odpady. 
Dla osób niesegregujących stawka opłaty wynosiłaby odpowiednio 25 zł  i 76 zł.  
 
Radny Roman Szaflik: Po to budujemy PSZOK by mieszkańcy mogli wywozi odpady. My 
na wsiach nie mamy problemu z popiołem. Jeśli popiół ma zostać to czemu np. od rolników 
nie będą odbierane zużyte opony, tylko każe im się wywozić je do PSZOK-u? 
 
Radna Barbara Wolak: Musimy się nad tym zastanowić, bo jeśli nie będziemy wywozić 
popiołu to mieszkańcy będą musieli wywozić popiół  indywidualnie.  
 
Przewodniczący Rady: Naszym celem było obniżenie ceny a nie zmniejszenie wariantu 
usług. Wyrzuciliśmy z ceny min. oczyszczanie wsi i będziemy to robić we własnym zakresie, 
pracownikami którzy zostali z zakładu.  Problem wywozu popiołu wydaje się dość istotny, ale 
uważam, iż powinniśmy powrócić do tego tematu jak będziemy mieli rzeczywiste wydatki, bo 
zmiany możemy wprowadzić zawsze.  
 
Radna Barbar Wolak: Uzgodniliśmy na naszych spotkaniach, że do tematu wywozu popiołu 
wrócimy po pierwszym okresie funkcjonowania nowych zasad czyli za 1,5 roku jak będziemy 
mieli spłaconą budowę punktu zbiórki odpadów, który ma powstać na terenie oczyszczalni 
ścieków.  
 
Radny Andrzej Barcik:  Mam odmienne zdanie. Wiele osób będzie miało problem z 
wywozem popiołu i nie dotyczy  to tylko Ryjewa ale i np. Watkowic. Mamy wyliczenie, że 
opłata wywozu z popiołem wyniosłaby 12,50 zł a bez popiołu 12 zł, więc to nie jest duża 
różnica. Rocznie zapłacimy więcej 6 zł a tak naprawdę to nikt nam za 6 zł popiołu nie 
wywiezie.  Musimy pamiętać o tym, ze jest wiele osób samotnych i starszych, które tym 
bardziej nie mają możliwości indywidualnego wywozu popiołu. Pamiętajmy, że i tak chcemy 
zmniejszyć opłatę z 14 zł na 12,50. 
 
Pan Sławomir Słupczyński: Z uwagi na różnicę poglądów przygotujemy na sesję dwie 
wersje uchwały z opłatą za wywóz popiołu oraz bez opłaty.  Pozostałe uchwały dotyczące 
odpadów związane są właśnie z wykreśleniem wspomnianych wcześniej usług. Zmianie 
ulegnie również wzór deklaracja z uwagi na to, że wprowadzamy dwie metody naliczania od 
osób oraz od gospodarstwa domowego.   
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- Radni pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał.  
 
- Projekty uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/100/07 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
28 listopada 2007 r. w sprawie nadania Statutu Gminy Ryjewo przedstawił Pan Józef 
Gutowski, który poinformował, iż zmiana dotyczy wykreślania z załącznika zawierającego 
wykaz jednostek organizacyjnych gminy Zakładu Budżetowego „Pomezania” w Ryjewie co 
związane jest z jego likwidacja.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
-  Projekty uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/71/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 26  
października 2011 roku w sprawie ustalenia podatku od środków transportowych przedstawił 
Pan Józef Gutowski, który poinformował, iż zmiana dotyczy błędu pisarskiego  w § 1 w ust. 2 
w tabeli liczba osi powinna wynosić „ nie mniej niż 12” i „mniej niż 13” a było „nie mniej niż 
12” i „mniej niż 12”.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
-  Projekty uchwały w sprawie wyodrębnienia w budżecie gminy Ryjewo na rok 2014 
środków stanowiących fundusz sołecki przedstawił Pan Józef Gutowski, który poinformował, 
iż zgodnie z wymogiem ustawowym Rada Gminy musi do końca marca podjąć taką uchwałę. 
Środki te przeznaczane są na wydatki sołectw zgodnie z zapotrzebowaniem mieszkańców 
ustalanym corocznie na zebraniach wiejskich.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  
 
- Projekt uchwały w sprawie   określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków 
korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Ryjewo 
przedstawił Pan Józef Gutowski który poinformował, iż Starostwo zobowiązało Gminy do 
przygotowania takiej uchwały zawierającej min. wykaz przystanków autobusowych jak 
również  prawa i obowiązki przewoźników. 
 
Radny Roman Szaflik: W miejscowości Rudniki  na wykazie jest zaznaczony tylko jeden 
przystanek autobusowy a rzeczywistości są aż cztery? 
 
Pan Andrzej Barcik:  Również nie ujęto w wykazie przystanków w Klecewku i w Ryjewie? 
 
Pan Józef Gutowski: Sprawdzimy dlaczego te przystanki nie zostały ujęte możliwe, że nie są 
one własnością gminy Ryjewo tylko zarządcy drogi przy której są usytuowane.  
 
- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
- Projekt uchwały w sprawie   ustalenia trybu udzielenia i rozliczenia dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania 
przedstawiła Pani Małgorzata Kubic, informując, iż z uwagi na przeprowadzoną kontrolę oraz 
uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące pewnych zapisów, zdecydowaliśmy  w 
zmienić te zapisy. Zmiany dotyczą min. wykazu dzieci uczęszczających do przedszkola nie 
będących mieszkańcami Gminy Ryjewo, gdzie Regionalna Izba zarzuciła nam, że dane, które 
są ujęte w naszym wykazie są chronione ustawa o ochronie danych osobowych.  
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- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 
 
- Pani Małgorzata Zdunek poinformowała, iż będzie przygotowana na sesje również uchwała 
dotycząca zmian w budżecie, która związana jest z podpisaniem umowy na dofinansowanie 
remontu kapliczki w Trzcianie. Środki, które na ten cel otrzymamy musimy wprowadzić do 
budżetu.   
 
Ad.3. Sprawy bieżące. 
 
Pan Józef Gutowski: Zgodnie z ustawą musimy przedstawić Państwu sprawozdanie z 
wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.  Zgodnie 
z tym sprawozdaniem po przeliczeniu wynagrodzeń musimy dopłacić kwotę ogółem 1.048,53 
zł siedmiu nauczycielom stażystom w związku z tym, że ich zarobki w roku 2012 były na 
niższym poziomie niż wynagrodzenia obowiązujące w Karcie Nauczyciela.  
 
Pan Sławomir Słupczyński: Do Urzędu wpłynęły cztery podania: 
 
 -  podanie Pani Alicji Kuleckiej dotyczące  kupna pomieszczeń po byłym ośrodku zdrowia w 
Straszewie. Pani Kulecka jest właścicielką pozostałych pomieszczeń w tym budynku dlatego 
zależy jej na kupnie reszty.  
 
- Radni wyrazili zgodę na sprzedaż w drodze przetargowej pomieszczeń po byłym ośrodku 
zdrowia. 
 
- podanie  Pana Sławomira Rydzewskiego z Ryjewo dotyczy sprzedaży działki przy ul. 
Słonecznej. Jest to działka przylegająca do budynku Pana Rydzewskiego i jest przez niego 
aktualnie użytkowana jako przydomowy ogródek. Chodzi o powierzchnie ok. 0,03 ha.  
 
- Radni wyrazili zgodę na sprzedaż w drodze przetargu. 
 
- podanie Pani Małgorzaty Marschalkowskiej z Jarzębiny dotyczące kupna działki numer 61/2 
o powierzchni 1000 m2 położonej w miejscowości Jarzębina z przeznaczeniem na cele 
rekreacyjne oraz uprawę warzyw. Działka ta w chwili obecnej jest Przez ta Panią 
dzierżawiona. Komisja rolnictwa na swym posiedzeniu uznała, iż taka powierzchnia tej 
działki powinna być sprzedana jako działka budowlana.  
 
- Radni wyrazili zgodę na sprzedaż w drodze przetargu. 
 
- podanie Pana Eugeniusza Miklewicza dotyczące sprzedaży działki nr 403/2 o pow. 0,0468 
ha położonej w Ryjewie i stanowiącej własność Gminy Ryjewo. dotyczy to części działki 
przy targowisku w Ryjewie. Działka ta stanowi wjazd na działkę nr 402 będącej własności 
wnioskodawcy. Komisja rolnictwa z uwagi na fakt, iż działka ta mieści się przy targowisku w 
Ryjewie postanowili przełożyć rozpatrzenie tego wniosku na kolejne posiedzenie i 
przeprowadzić wizje lokalną terenu.  
 
- Radni poparli propozycje Komisji Rolnictwa dotycząca przełożenia rozpatrzenia wniosku na 
kolejny miesiąc.  
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- Pan Sławomir Słupczyński: Stowarzyszenie Eko – Inicjatywa złożyło wniosek dotyczący 
sprzedaży budynku w Benowie w którym mieści się Zaułek Benowo. Stowarzyszenie już raz 
chciało przejąć budynek w akcie darowizny, nie zgodzili się na to mieszkańcy. Teraz chcą ten 
budynek kupić, po odjęciu ich wkładu w jego remont i zakup pompy ciepła. Jeśli nie 
będziemy chcieli tego sprzedać, Eko – Inicjatywa zrezygnuje z dzierżawy. Dlatego  musimy 
poważnie na ten temat porozmawiać na kolejnych komisjach i przemyśleć co ewentualnie 
zrobimy z budynkiem jeśli Eko –inicjatywa z niego zrezygnuje.   
 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Pani Przewodnicząca podziękowała wszystkim 
za udział w spotkaniu i zamknęła posiedzenie.  
 
 
Na tym protokół zakończono. 
  

Przewodniczący Komisji 
Barbara Wolak 
Andrzej Barcik 

 


